

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 643b06

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press

46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom



COUNCIL OF EUROPE
CONSEIL DE L'EUROPE

Training Roma to combat human trafficking

Strasbourg, 30.10.2006 – Through a contribution of the Norwegian and Finnish governments, the Council of Europe is organising training courses to prevent human trafficking of Roma from Albania, Moldova and Slovakia.

Excluded from preventive measures and other anti-trafficking initiatives – and the target of persistent prejudice and negative stereotyping – Roma women and children are particularly vulnerable to human trafficking.

The first Council of Europe Roma and Travellers Division training session will take place in Strasbourg on 2-3 November.

Organised within the framework of the Council of Europe *Campaign to Combat Trafficking in Human Beings*, it aims to create a pool of Roma mediators who will closely work in the Roma community, particularly with parents, to raise awareness of trafficking of children and young women.

Trained mediators will also provide families with information on the existing channels and networks of assistance for trafficking victims and their families, reintegration and tracing the identity of trafficking victims.

Former les Roms à lutter contre la traite des êtres humains

Strasbourg, 30.10.2006 – Grâce à la contribution des Gouvernements norvégien et finlandais, le Conseil de l'Europe organise des stages de formation dans la perspective d'empêcher la traite des Roms d'Albanie, de Moldova et de Slovaquie.

Parce qu'ils ne bénéficient pas des mesures préventives et des diverses initiatives de lutte contre la traite des êtres humains, et qu'ils sont la cible de préjugés tenaces et de stéréotypes négatifs, les femmes et les enfants roms sont particulièrement vulnérables à cette forme d'esclavage.

La première session de formation de la Division des Roms et des Gens du voyage du Conseil de l'Europe se déroulera à Strasbourg les 2-3 novembre.

Organisée dans le cadre de la *Campagne du Conseil de l'Europe sur la lutte contre la traite des êtres humains*, l'objectif associé à cette formation est la création d'une équipe de médiateurs roms qui travailleront au plus près de la communauté rom, en particulier avec les parents, afin de favoriser une prise de conscience du problème de la traite des enfants et des jeunes femmes.

Des médiateurs formés à cette mission fourniront aux familles des informations sur les moyens et les réseaux existant pour l'aide aux victimes de la traite et à leurs familles, mais aussi pour la réinsertion et l'identification des victimes de la traite.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.